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ZAPISNIK 

SA 40. SJEDNICE OPĆINSKOG  VIJEĆA OPĆINE ŠOLTA  

održane dana 09.05.2024. godine u Općinskoj vijećnici, Grohote 

 

 

Sjednica je započeta u 08:15 sati. 

 

Nazočni vijećnici: Teo Tomić, Zvjezdana Jelinčić, Ante Blašković, Ćiril Kalebić, Tihomir Glavurtić 

Odsutni: Luka Burica, Tomislav Sinovčić, Anton Purtić,  Antonio Burica 

 

Sjednici još nazočuju:  

Nikola Cecić-Karuzić – Općinski načelnik 

Nataša Nazor Jovović - Pročelnica Jedinstvenog upravnog odjela Općine Šolta 

Tihana Glavurtić – direktorica Komunalnog Basilija i zamjenica načelnika Stožera CZ Općine Šolta 

Željko Cecić, predsjednik DVD Šolta 

Damir Gabrić – načelnik Stožera CZ Splitsko dalmatinske županije  

Željko Šeravić – voditelj Službe za prevenciju i pripravnost, Ravnateljstvo CZ  MUP-a  

Vinko Prizmić – predstavnik HGSS-a i član Stožera CZ Općine Šolta 

 

Predsjedatelj: Teo Tomić 

Zapisničarka: Katja Tramontana-Domaćina 

 

- sjednica se tonski snima 

 

Dnevni red: 

 
1. Usvajanje dnevnog reda 
2. Usvajanje zapisnika sa 39. sjednice Općinskog vijeća  
3. Vijećnička pitanja 
4. Organizacija civilne zaštite na otoku Šolti 
5. Razno 

 
 

Ad 1.) Usvajanje dnevnog reda 

Predsjedatelj predlaže da točka 4 bude točka 2., te dnevni red glasi 

 
1. Usvajanje dnevnog reda 

2. Organizacija civilne zaštite na otoku Šolti 

3. Usvajanje zapisnika sa 39. sjednice Općinskog vijeća  

4. Vijećnička pitanja 

5. Razno 

Predloženi Dnevni red usvaja se JEDNOGLASNO. 
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Ad 2.)  Organizacija civilne zaštite na otoku Šolti 

 

Predsjedatelj prepušta uvodnu riječ Pročelnici. 

Pročelnica u bitnom navodi da Općina ima sve propisane planove, odluke i smjernice, i u ovu 

svrhu izdvajaju se sredstva iz Proračuna.  Dosadašnje članove Postrojbe CZ trebalo bi 

zamijeniti mlađima. Postrojbu čini 18 osoba. Teško je pronaći ljude, ali valjda će se uspjeti,  

na tome radi načelnik Stožera, koji je danas spriječen i nije mogao prisustvovati ovoj sjednici.  

Tihomir Glavurtić ističe da članovi Stožera ne mogu biti ljudi koji žive u Splitu, moraju biti 

barem 2 člana koja mogu odmah reagirati u slučaju hitnoće.  

Načelnik pojašnjava da je on, Načelnik, odgovorna osoba u kriznim situacijama, i živi stalno 

na Šolti. Nadalje naglašava da Načelnik imenuje članove Stožera, i one koje je imenovao, kao 

npr. direktoricu Komunalnog, to su osobe koje su mu dostupne uvijek, 24 sata. Dobro smo 

organizirani, DVD ima 58 vatrogasaca koji su prošli obuku, svi su na raspolaganju u datom 

trenutku. U npr. slučaju traganja i spašavanja, kojih je bilo, dolazi HGSS, operativne snage se 

nadopunjuju. Na požarište ne može otići bilo tko, zna se tko smije i tko je obučen, vremena su 

se promijenila.  

Antu Blaškovića interesira zbog čega se forsira da budu u Stožeru ljudi koji ne žive na Šolti. 

Kada se dogodio „tornado“ nikoga nije bilo na otoku, niti Načelnika, katastrofa ne bira 

vrijeme kada će se dogoditi. Treba se početi misliti na to da budu ljudi koji stalno žive tu, 

treba uključiti i mjesne odbore, da oni mogu poduzeti neke korake. Kada je bio „tornado“ 

mjesni odbori Stomorske i Gornjeg Sela su se odmah organizirali i pozvali ljude, te počeli sa 

čišćenjem i raskrčivanjem puteva, jer to Komunalno samo nije moglo nikako sve stići. Želi da 

se odmah riješi to da li postoji zakonska osnova da se uključe mjesni odbori. Sve je sjajno 

samo na papiru, a u stvarnosti ne valja ništa. 

Tihomir Glavurtić naglašava da uz Načelnika moraju biti barem 2 člana koja su sigurna i 

koja su prošla obuku.  

Vinko Prizmić pojašnjava da ni jedna lokalna zajednica nije samodostatna, ni ona na kopnu. 

HGSS ima načina i mogućnosti za brzu intervenciju bilo zračnim bilo morskim putem. Snaga 

je u dobrim planovima koje Općina Šolta ima. Idealno bi bilo da su svi na otoku ali to nije 

moguće, postoje zajedničke snage, HGSS je uvijek na intervenciji u vrlo kratkom vremenu. 

DVD je nositelj i operativna snaga koja preuzima odgovornost u kriznim situacijama kada 

nema Načelnika.  

Damir Gabrić pozdravlja sve prisutne i naglašava da razumije da su svi zabrinuti za svoje 

stanovništvo. Navodi da u mikrolokacijama, ako želimo, nije problem obučiti ljude. Županija 

je pokrenula projekt za obuku, ima sredstava iz EU fondova. Također naglašava da se mora 

imati i ljude van otoka koji su stručni i koji će odraditi ono što ne mogu oni koji su na otoku. 

Županija je uvijek na usluzi i može organizirati obuku, ali obično nema zainteresiranih kada 

treba odvojiti 2 dana za to.  
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Željko Šeravić obrazlaže kako se stalno pojavljuju novi rizici, no smatra da je Općina Šolta 

donijela kvalitetan dokument o rizicima, do kakvih rizika može doći, reagiranje, djelovanje, 

ublažavanje posljedica, o resursima kojima raspolaže. Izvršno tijelo je donijelo dokumentaciju 

koju bi trebalo da svi pročitaju jer je sve dobro i kvalitetno obrađeno. Naglašava, pročitati više 

puta, a onda ukoliko se uoče neki nedostaci mijenjati. Nadalje pojašnjava što je to sustav CZ. 

Temelji se na temeljnim operativnim snagama, a to su DVD, HGSS i Crveni križ. Oni su 

obučeni za sve situacije, vrlo brzo izlaze na teren, organizirani su, i u njih treba ulagati. Tek 

kada nesreća prelazi granice i proglašava se nesreća velikih razmjera onda se aktivira lokalni 

Stožer, a Načelnik preuzima rukovodstvo i koordinaciju. Članovi Stožera biraju se po 

dužnosti, iz redova Policije, sektora civilne zaštite,vatrogastva, zatim zdravstvenih djelatnika, 

Gorske službe spašavanja, Crvenog križa, a onda i komunalnih poduzeća, te čelnici upravnih 

odjela. Upravo su takve osobe i izabrane u Stožeru Općine Šolta. 

Elementarne nepogode se danas mogu vrlo dobro predvidjeti nekoliko dana unaprijed, tako da 

se svi mogu pripremiti na vrijeme. Jedino za što se ne može pripremiti je u slučaju potresa.  

U slučaju potresa najvažnija je reakcija domicilnog stanovništva. Po svim analizama u prvih 

12 sati spasi se, izvuče,  85% ljudi iz ruševina. Stanovništvu tada pomaže temeljna operativna 

snaga, a to su vatrogasci, koji su na Šolti jako dobro organizirani. Oni će prvi reagirati u 

suradnji sa građanima, Komunalnim poduzećem i pravnim osobama koje su u sustavu Civilne 

zaštite. Kada se iskoriste lokalni resursi onda će se zatražiti pomoć od višeg tijela, odnosno 

Županije. U slučaju požara DVD je temeljna operativna snaga koja u slučaju požara velikih 

razmjera organizira i poziva druge vatrogasne postrojbe. 

U sustavu CZ vijećnici imaju veliku ulogu jer donose, usvajaju, sve dokumente. Načelnik je 

odgovoran za sve i prošao je osposobljavanje. Općinsko vijeće je ono koje je odredilo pravne 

osobe od posebnog interesa za provođenje civilne zaštite u slučaju potrebe. 

Važno je jačati DVD, HGSS, Crveni križ, Komunalno poduzeće, i ulagati u njih. Po otocima 

ima malo raspoloživih ljudi. Ali dobro je imati barem 10tak sposobnih ljudi koje Stožer može 

iskoristiti za manje zadatke. Moraju se imenovati povjerenici koji su spona između terena i 

stanovništva i moraju biti osposobljeni. Jedan povjerenik na max 300 ljudi. Tako je za Šoltu 

predviđeno 8, za svaki  mjesni odbor po 1.  

Smjernice je najbolje donositi na početku mandatnog razdoblja, a donose se jednom u 4 

godine. I treba ih dobro razraditi.  

Ministar MUP-a donio je program osposobljavanja za povjerenike i građane, ali i programe 

edukacije građana kroz predavanja, kao i edukacije djece u školama i dječjim vrtićima u cilju 

preventive.  

Predsjedatelj iznosi svoje mišljenje te naglašava da od 8 mjesnih odbora 2-3 pokušavaju 

nešto raditi, ostali su nezainteresirani. Član Stožera i ujedno zapovjednik DVD-a Šolta danas 

nije prisutan, na bolovanju je, ali smatra da je valjda trebalo imenovati drugog člana dok je 

ovaj na bolovanju. Tu su naši problemi. Danas na sjednici predstavnik DVD Šolta je njihov 

predsjednik Željko Cecić. 

Načelnik pojašnjava da je imenovan zamjenik zapovjednika DVD-a, ali ipak danas nije tu. 
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Predsjedatelj nadalje iznosi da se treba educirati ljude, provoditi donesene dokumente i 

riješiti probleme o kojima su govorili vijećnici Blašković i Glavurtić. Zadatak je učiti 

stanovništvo, djecu u vrtiću i školi, kako se ponašati u kriznim situacijama. 

Vinko Prizmić ne može zamisliti da su stanovnici nezainteresirani, edukacija je najbitnija. Na 

Šolti je Civilna zaštita dobro uređena dokumentacijom, operativne snage djeluju u kriznim 

momentima, a još samo građanstvo treba educirati. Mogu se napraviti i određene vježbe. 

Edukaciju može ponuditi ispred Gorske službe spašavanja, to upravo imaju u svom planu i 

može obećati da će projekt edukacija započeti upravo na Šolti. 

Zvjezdana Jelinčić želi napomenuti da se sve analize i planovi samo prepisuju iz godine u 

godinu, uvijek su isti, ništa se ne provodi, nema nikakve realizacije. 

Predsjedatelj naglašava problem, a to je nezainteresiranost, te da na edukacijama neće biti 

ljudi, da danas na sjednici nedostaje 4 vijećnika, od devet, i to mlađa vijećnika, što se nikad 

nije dogodilo, maksimalno su nedostajala 2 vijećnika na nekoj od sjednica, član Stožera iz 

DVD-a nije poslao svoju zamjenu…, dokumentacija je uredna, a provedba loša. 

Ante Blašković u bitnom navodi da su potresi ipak učestaliji i da se njih trebamo bojati kao i 

ekstremnih udara vjetra.  Šolta kao otok ipak je u slučaju bilo čega izolirana. U slučaju 

tornada, kao što je to bilo prije par godina, helikopter ne može letjeti, ne može voziti ništa, i 

sa ničim tada nismo povezani nego prepušteni sami sebi. Vatrogasci trebaju biti temeljna 

operativna snaga za sve nesreće na otoku. Vjeruje da stanovništvo nije upoznato niti sa 

sistemom i načinom uzbunjivanja.  

Predsjedatelj najavljuje da će sjednica Vijeća na ovu temu ponovno biti na kraju godine kako 

bi se vidjelo što se napravilo u 7 mjeseci. 

Željko Šeravić pojašnjava da je sustav uzbunjivanja jako složen sustav i funkcionira samo u 

Splitu. Građane se može upozoriti prije ili za vrijeme neke nesreće putem aplikacije na 

mobilnim uređajima. To dobro funkcionira. Bitna je uloga ranog informiranja. Radi edukacije 

građana i pobuđivanja njihove svijesti o mogućim rizicima dobro bi bilo napraviti vježbu, 

simulaciju nekog događaja koji je procijenjen na ovom području. 

Načelnik izvješćuje da DVD ima 1 sirenu koja je uvijek spremna za uzbunjivanje, želi 

rezimirati da u njegova gotovo 4 mandata zapravo nije bilo velikih požara. DVD u jako 

kratkom vremenu izlazi na požarište. Ljeti vatrogasci patroliraju po otoku. Radi se na projektu 

da se kamerama pokrije cijelo područje otoka. Radi se također na razvoju hidrantske mreže, i 

probijanju protupožarnih putova i održavanju postojećih. DVD ima i dovoljan broj vozila, 

oprema je nevjerojatna. Slaže se da se organiziraju edukacije za stanovništvo i da se 

organizira 1 vježba. Najave DHMZ –a o svim vremenskim neprilikama objavljuju se redovito 

na općinskim stranicama. U bilo kojem slučaju on kao Načelnik dostupan je 24 sata. Ako 

slučajno nije na otoku ima dosta ljudi od povjerenja koje će nazvati i uputiti u slučaju neke 

nesreće. 

Tihomir Glavurtić ističe da se sad ostavi tema požara, želi znati što u slučaju potresa. 
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Damir Gabrić ističe da vatrogasci nisu samo za požar nego i za druge krizne situacije. 

Svakako raditi na edukaciji djece i to što više, svaku godinu. 

Željko Šeravić pojašnjava da je  u slučaju potresa predviđeno već koji bi objekti bili ugroženi 

i procijenjeno je koliko bi života bilo ugroženo. Stanovništvo bi trebalo biti pripremljeno za 

slučaj potresa, prije, za vrijeme i poslije. Svaka bi obitelj trebala imati i svoj obiteljski plan, 

tome ih učimo, što ako su na poslu, što ako su u kući, što imati spremno u torbi i sl.  Sve škole 

i firme trebale bi imati plan u slučaju požara, i provoditi vježbe evakuacije.  

Načelnik još samo želi reći da nije isto kad bi se dogodilo ljeti kada na otoku ima 15tak tisuća 

ljudi ili zimi kada je tu najviše do 2000 i kada u polovini kuća nema nikog. O tome treba 

razgovarati. Treba napraviti na najjednostavniji način sponu i komunikaciju između građana, 

mjesta i Stožera. DVD Šolta svaku godinu organizira vježbe i edukaciju za djecu i vodi ih na 

natjecanja. 

Predsjedatelj predlaže da zaključi sjednicu bez prelaska na slijedeće točke dnevnog reda 

budući nedostaju 4 vijećnika, a i slijedeću sjednicu će sazvati vrlo skoro. 

Vijećnici prihvaćaju prijedlog jednoglasno. 

Predsjedatelj zaključuje sjednicu u 10:08 sati. 

 

 

ZAPISNIČARKA      PREDSJEDNIK OPĆINSKOG VIJEĆA  

Katja Tramontana-Domaćina          Teo Tomić dipl.iur. 

 

 

 

 

KLASA: 024-02/24-01/04  

URBROJ:2181-49-01-24-2  

Grohote,  09. 05. 2024. 

 

 

 

 

 

 

 

 


